國立臺東大學僑生暨港澳生獎助學金施行要點

一〇七學年度第一學期第二次行政會議通過(107.11.15) 一一〇學年度第一學期第二次行政會議通過(110.11.18) 一一一學年度第一學期第三次行政會議修正第七點通過(112.01.05) 一一三學年度第二學期第二次行政會議修正第五點通過(114.04.24) 一一四學年度第一學期第二次行政會議修正第四、五、六點通過(114.11.06)

- 一、國立臺東大學(以下簡稱本校)為招收僑生暨港澳生至本校就讀,提昇本校國際化程度,特 訂定「國立臺東大學僑生暨港澳生獎助學金施行要點」(以下簡稱本要點)。
- 二、本要點獎助對象係指依僑生回國就學及輔導辦法及香港澳門居民來臺就學辦法就讀本 校之僑生及港澳生為限。
- 三、僑生暨港澳生獎助學金(以下簡稱本獎助學金)經費來源由本校校務基金自籌收入及教育部補助款項下支應;獎助學金名額得依實際經費預算狀況彈性調整。

四、申請資格:

- (一)僑生暨港澳生新生獎助學金:具僑生或港澳生身分並具有本校正式學籍之學生。
- (二)僑生暨港澳生成績優良獎助學金:具僑生或港澳生身分並具有本校正式學籍之學生。
- (三)清寒僑生暨港澳生助學金:具僑生或港澳生身分並具有本校正式學籍之學生,並參酌 下列情形認定為清寒者:
 - 1.依僑生所提供正式之海外財務證明或清寒證明。
 - 2. 僑生在臺生活情形。
- (四)其他校內或校外僑生暨港澳生獎學金依其規定辦理。

五、獎助學金種類:

- (一)僑生暨港澳生新生獎助學金:入學當學年免全額學雜費。
- (二)僑生暨港澳生成績優良助學金:
 - 1.前一學年學業成績平均達班上前百分之二十者:次學年免全額學雜費。
 - 2.前一學年學業成績平均達班上前百分之五十者:次學年免二分之一學雜費。
 - 3.碩、博士班若班級人數低於五人(不含五人),則採:
 - (1)前一學年學業成績班級排名第一名:次學年免全額學雜費。
 - (2)前一學年學業成績班級排名第二名:次學年免二分之一學雜費。
- (三)清寒僑生暨港澳生得另申請校內或校外清寒助學金;本校僑生暨港澳生清寒助學金額 度得依實際經費預算彈性調整。
- (四)成績優良僑生暨港澳生得另申請校內或校外獎學金。
- (五)服務型獎助學金:依學生語言、協助國際交流、招生及新生入學等服務學習情形,核發

獎助學金。

六、申請及審核方式:

- (一)本校設「僑生暨港澳生獎助學金審核委員會」,由教務處、學生事務處、研究發展處、與 各學院推派表組成之,研發長為召集人,負責本獎助學金申請案與相關事務之審核。
- (二)秋季班及春季班入學之在校生,於本獎助學金公告之申請期限前,向本校研發處國際事務中心提出申請,再由本校研發處國際事務中心送「僑生暨港澳生獎助學金審核委員會」 審核。
- (三)若有特殊案例或未盡事宜,由「僑生暨港澳生獎助學金審核委員會」討論決議,並簽請 校長核准。
- 七、本獎助學金每次核定一年。大學部學生核發上限四年;碩士生核發上限二年;博士生核發上限四年。

支領本獎助學金期間遇有下列情形之一者,停止本獎助學金發給:

- (一)休學、退學、轉學、畢業者。
- (二)受獎期間受小過以上之處分者,自處分確定後次學期起,停止其一學期受獎資格。
- (三)申請本獎助學金之資格有偽造或不實之情事,應由「僑生暨港澳生獎助學金審核委員會」審核撤銷其獲獎資格,已領取之獎助學金應予繳回。
- (四)已支領教育部師資培育獎助學金者,不得重複支領本校國外華校僑生師資培育生獎助學金。
- 八、本校得設置「僑生暨港澳生獎助學金專戶」接受校外捐贈。
- 九、本要點經行政會議通過,校長核定後實施,修正時亦同。

National Taitung University (NTTU)

Guidelines for Overseas Compatriot, Hong Kong and Macao Student Scholarship Programs

Approved at the Second Administrative Council Meeting of 2018-1 Academic Year (Nov. 15, 2018)

Approved at the Second Administrative Council Meeting of 2021-1 Academic Year (Nov. 18, 2021)

Amendments to Provisions 7 were approved at Administrative Council Meeting held on January 05, 2023

Amendments to Provisions 5 were approved at Administrative Council Meeting held on April 24, 2025

Amendments to Provisions 4, 5 and 6 were approved at Administrative Council Meeting held on November 6, 2025

1. To encourage enrollment of overseas compatriot, Hong Kong and Macao students, and enhance internationalization, National Taitung University (hereinafter referred to as NTTU) hereby establishes "National Taitung University Guidelines for Overseas compatriot, Hong Kong and Macao Student Scholarship Programs" (hereinafter referred to as "the Guidelines")

- 2. Students sponsored through the Guidelines are limited to overseas compatriot, Hong Kong and Macao students who enroll in NTTU in accordance with "Regulations Regarding Study and Counseling Assistance for Overseas compatriot Students in Taiwan" and "Regulations for Hong Kong and Macao Residents Studying in Taiwan".
- 3. The overseas compatriot, Hong Kong, and Macao student scholarship (hereinafter referred to as the Scholarship) is funded by the NTTU's endowment fund and Ministry of Education's subsidy. The number of scholarship recipients may be adjusted according to the actual budget amount.
- 4. Eligibility requirements:
 - (1) Scholarship for Newly Admitted Overseas compatriot, Hong Kong and Macao Students: All overseas compatriot, Hong Kong and Macao students who are officially enrolled in NTTU.
 - (2) Outstanding Performance Scholarship for Overseas compatriot, Hong Kong and Macao Students: All overseas compatriot, Hong Kong and Macao students who are officially enrolled in NTTU.
 - (3) Living Allowance Scholarship for Overseas compatriot, Hong Kong and Macao Students Under Poverty Line: Overseas compatriot, Hong Kong and Macao students who are officially enrolled NTTU and are recognized as under poverty line according to, any of the following circumstances:
 - A. A formal overseas financial certificate or proof of low-income status provided by the student.
 - B. The overseas compatriot students' living conditions in Taiwan.
 - (4) Other on-campus or off-campus scholarships for overseas compatriot, Hong Kong and Macao students shall be handled in accordance with their respective regulations.
- 5. Types of scholarships:
 - (1) Scholarship for Newly Admitted Overseas Compatriot, Hong Kong and Macao Students: Full tuition and miscellaneous fee waivers for the academic year of admission.
 - (2) Outstanding Performance Scholarship for Overseas compatriot, Hong Kong and Macao Students:

 A. Students who have achieved a grade point average in the top 20 percent of their college class in

- the previous academic year: Full tuition and miscellaneous fee waivers for the next academic year.
- B. Students who have achieved a grade point average in the top 50 percent of their college class in the previous academic year: Half tuition and miscellaneous fee waivers for the next academic year.
- C. If the number of students in a Master's/PhD class is fewer than five, the following rules shall apply:
 - i. Students who achieved the highest-grade point average in their college class in the previous academic year: Full tuition and miscellaneous fee waivers for the next academic year.
 - ii. Students who achieved the second highest grade point average in their college class in the previous academic year: Half tuition and miscellaneous fee waivers for the next academic year.
- (3) Overseas compatriot, Hong Kong and Macao students under poverty line may apply for on-campus or off-campus living allowance scholarships. NTTU's scholarship for overseas compatriot, Hong Kong and Macao students under poverty line may be adjusted according to the actual budget amount.
- (4) Overseas compatriot, Hong Kong and Macao students with exceptional academic performance may apply for other on-campus or off-campus scholarships.
- (5) Volunteer Scholarship: Awarded based on students' participation in service-learning activities, including language assistance, support for international exchange programs, student recruitment, and orientation services for new students.
- 6. Application method and approval procedure:
 - (1) NTTU's Overseas compatriot, Hong Kong and Macao Student Scholarship Review Committee consists of representatives from the Office of Academic Affairs, Office of Student Affairs, Office of Research and Development, and colleges. The convener of the Committee is the Dean of Research and Development, who is responsible for reviewing scholarship applications and related matters.
 - (2) Students who enroll for the fall or spring semester shall, before the deadline specified on the announcement of the scholarship, submit an application to the Center of International Affairs, Office of Research and Development. NTTU's Center of International Affairs, Office of Research and Development will then transfer the application to "Overseas Compatriot, Hong Kong and Macao Student Scholarship Review Committee" for approval.
 - (3) Any special cases or unspecified matters shall be reviewed and resolved by the Overseas Compatriot, Hong Kong and Macao Student Scholarship Review Committee, and the resolution shall be submitted to the President of NTTU for approval
- 7. The scholarships are approved on an annual basis. Undergraduate students may receive scholarships for up to 4 years; Master's students may receive scholarships for up to 2 years; and PhD students may receive scholarships for up to 4 years.

The scholarships may be terminated in any of the following circumstances:

(1) The recipient who is suspended from study, expelled from school, transferred to other schools, or graduated from NTTU.

- (2) If the recipient is given a minor demerit (or above) during the disbursement period, the recipient will be disqualified from the Scholarship for the following semester.
- (3) Where the recipient's qualifications for scholarship grants contain any false or untrue information, the Overseas compatriot, Hong Kong and Macao Student Scholarship Review Committee will review and cancel the qualifications thereof and the recipient shall return the scholarship money already received.
- (4) Recipients of Ministry of Education's teacher training scholarship are not eligible to receive NTTU's Teacher Training Scholarship for Overseas compatriot Students.
- 8. NTTU may set up a "Special Account for Overseas Compatriot, Hong Kong and Macao Student Scholarship" to receive donations from outside.
- 9. These Guidelines will come into effect upon approval of the Administrative Council Meeting and President of NTTU. The same shall apply to amendments.